
L.S.
Ik wil graag met u mijn ervaring met Rugzakjes delen:
Jonathan is onze zoon van 11 en heeft sinds 2006 een rugzakje. 
In 2006 kregen wij te horen van onze dorpsschool dat Jonathan onhoudbaar is binnen het reguliere 
onderwijs. Na aanvraag van een rugzakje vernomen wij dat men niet "geloofd" in de werking en van 
rugzakjes. Dus op zoek gegaan naar een andere (dorps)school, met gelukkig een bevlogen team en 
hoofd. Nu al weer 4,5 jaar geleden. Het gaat ontzettend goed met Jonathan door de goede adviezen en 
steun van de ambulant begeleidster en de extra uren. Daardoor  kan Jonathan tussen " normale' 
kinderen opgroeien, is een gesprek over autisme en pdd-nos heel gewoon met hen. Er wordt niet 
gepest en uitgesloten, terwijl het gedrag van Jonathan daar in een minder pedagogisch klimaat wel 
degelijk aanleiding voor zou geven.
Mijn advies is houdt de rugzakjes in stand!
Het begint net lekker te lopen, de ervaring is opgebouwd, de ambulant begeleiders hebben een goede 
relatie met de school opgebouwd. 
Ondanks het bestaan van het rugzakje, was het toch bijna verkeerd gegaan op de oude school, waar 
men ouderwetse meningen er op nahoudt  over rugzakjes en speciaal onderwijs. Het is uiteindelijk een 
behoorlijke inspanning die geleverd moet worden door de juiste personen op het juiste tijdstip. 
Daarom is het concept van de rugzakje ook briljant omdat het heel precies extra geld= energie 
genereert op de plek waar het nodig is.
Kinderen in een klas leren rekening met elkaar te houden ( over en weer) wat een onbetaalbare 
investering is in de toekomst van het kind en de maatschappij als geheel. Dit is moeilijk in geld uit te 
drukken, maar gaan we dit uit de weg, door het wegzetten van kinderen die een beetje anders zijn in 
speciaal onderwijs, of nog erger door daar geen extra energie meer in te steken, waardoor er 
ongelukken gebeuren zoals uitval, frustratie of trauma’s. Dan zal het uiteindelijk de maatschappij veel 
meer geld  en energie kosten.
Ik hop van harte dat u heel zorgvuldig zult omgaan met ervaringen en een gezonde lange termijn visie 
er op nahoudt! 

Met vriendelijke groet,
Ir Foke de Jong-Noorman


